
From: Marijke Willems <marijke@engering.biz>
Sent: dinsdag 29 augustus 2017 13:18:14
To: !Griffie
Cc:
Subject: jaarverslag Burgercomité
Attachments: balans 2016.pdf; Jaarverslag 2016.pdf 

Geachte dames en heren,

Hierbij stuur ik u het jaarverslag en financieel overzicht 2016 van het Burgercomité Gemeentelijke Ontwikkelingssamenwerking. Ik heb dit verslag al 

aangekondigd in de commissie middelen in april, maar helaas overleed onze penningmeester totaal onverwacht een aantal weken later. Niet alleen 

een treurige gebeurtenis, maar het betekende ook een grote vertraging in het voltooien van het verslag. Ik hoop, dat de gemeenteraad hiervoor 

begrip heeft. Het bestuur van het Burgercomité is natuurlijk altijd bereid toelichtingen te geven.

Mijn verzoek aan u is om beide stukken aan de gemeenteraad en college te sturen. Met dank.

Met vriendelijke groeten,

Marijke Willems



BALANS 2016 

Stichting Burgercomité Ontwikkelingssamenwerking Woerden 

BALANS 2016 

Inkomsten 

Saldo bet.rek. 1-1-2016 

Inkomsten 

€ 241,32 

€ 21.310,00 

€ 21.551,32 

Uitgaven 

Uitgaven 

saldo per 31-12-2016 

€ 5.917,07 

€ 15.634,25 

€ 21.551,32 

Spaarrekening 

Saldo € 1.808,35 

STAND PER 31 december 2016 

SPECIFICATIE 

INKOMSTEN UITGAVEN totaal giften totaal kosten 

Gemeente Woerden € 6.000,00 EZAKA € 1.500,00 

Bijdrage Roche € 15.000,00 St. Kinderhulp Togo € 2.250,00 

Particuliere donaties € 310,00 Buiten de Grenzen € 1.560,00 

€ 5.310,00 

kosten 

Bezoek Steinhagen € 262,61 

Website € 304,92 

Bankkosten € 39,54 € 607,07 

TOTAAL € 21.310,00 TOTAAL € 5.917,07 

GERESERVEERD 2016 

Marie Legba € 3.750,00 
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Jaarverslag 2016 

 

  

Terugblik op 2016 

 

In januari 2016 bood het Burgercomité de gemeenteraad het eindrapport aan over de 

conferentie ͞Op ǁeg Ŷaar duurzaŵe geŵeeŶteŶ͟, die we in november 2015 hadden 

georganiseerd. Volgens afspraak vond op 16 november 2016 deze jaarlijkse conferentie in 

Steinhagen plaats. Het thema inclusie was dit keer door Steinhagen gekozen. Het rapport 

zullen wij in april aan de gemeenteraad aanbieden met de hoop dat deze nieuwe opzet van 

de jumelage zal worden voortgezet. 

  

Wij kunnen ons voorstellen, dat het erop lijkt alsof het Burgercomité door deze activiteit, die 

veel tijd en energie kost, zijn belangrijkste taak heeft verlaten. Niets is minder waar. Al in 

2013 heeft het Burgercomité de taken van het Millenniumplatform overgenomen. De 

zogenaamde Millenniumdoelen zijn in 2015 vervangen door nieuwe doelen. In een daarvan 

spelen internationale contacten een grote rol. Bovendien zijn al onze projecten gericht op 

het verbeteren van de situatie van de bevolking, zowel op het gebied van gezondheidszorg, 

onderwijs en financiële positie. Door deze combinatie van activiteiten voldoet het 

Burgercomité aan de Millenniumdoelen. 

  

Wij danken in dit jaarverslag de Gemeente Woerden, Roche Pharmaceuticals  en een aantal 

privépersonen voor hun financiële bijdrage in 2016.   

Zonder hen was het niet mogelijk geweest onderstaande projecten in 2016 te ondersteunen.  

 

 

  



Onze projecten 

 

Buiten de Grenzen – Burkina Faso 

 

De Stichting Buiten de Grenzen vraagt ons ons met enige regelmaat om een bijdrage. In 

december 2015 hebben wij met een bedrag van 700 euro de bouw van een keuken in een 

opvanghuis ondersteund. In 2016 hebben we twee keer een bedrag overgemaakt, waarmee 

heel gericht apparatuur (een koelkast en fornuis) aangeschaft kon worden. Het gaat hier om 

op zich geringe bedragen, die echter heel belangrijk kunnen zijn. Het Burgercomité heeft op 

deze manier kunnen bijdragen aan het succesvol voltooien van dit bouwproject. 

 

Buiten de Grenzen heeft bedragen van € ϲ00 en € ϳϱ0 ontvangen. 
 

 

Ezaka 

In december 2015 hebben we Ezaka met een klein bedrag ondersteund bij het opzetten van 

computeronderwijs in Andoharano op Madagaskar. Dit bedrag heeft het bestuur opzijgezet 

om het pas uit te geven als er voldoende geld voor het complete project zou zijn. 

In 2016 hebben we deze ondersteuning voortgezet. De kosten voor de computers zijn 

relatief hoog, zoals dat ook het geval is bij de apparatuur in Burkina Faso. Dit heeft ermee te 

maken, dat gekozen wordt voor zonne-energie om niet afhankelijk te zijn van de regelmatig 

haperende stroomvoorziening. 

 

Ezaka heeft een bedrag van € ………. ontvangen. 
 

 

Stichting Kinderhulp Togo 

In 2014 maakten wij kennis met Jouke Schat die samen met zijn vrouw Cécile uit het niets 

een enorm gezondheidscentrum in Togo hebben opgebouwd. Zij hebben als uitgangspunt, 

dat het in hun leven nu payback-tijd is: de maatschappij heeft hun veel kansen gegeven, nu 

is het tijd om iets terug te doen. Beiden hebben hun baan opgegeven en zijn vervroegd met 

pensioen gegaan, waarna ze naar Togo zijn vertrokken. Cécile heeft als schoolarts in 

Zoetermeer gewerkt en gebruikt haar ervaring van ruim dertig jaar nu in Togo.  

In 2014 ondersteunden we samen met de MOV uit Harmelen (verbonden aan de St. 

Bavokerk) het ͞zeep eŶ teiltjes͟ projeĐt. Dit hield iŶ dat kiŶdereŶ ǀia sĐhool eeŶ teiltje eŶ 
zeep mee naar huis namen. Een heel klein project met grote gevolgen, want met een betere 

hygiëne wordt de kindersterfte teruggedrongen. Inmiddels is het uitdelen van zeep 

grotendeels overgenomen door de scholen zelf. 

Alle activiteiten van de stichting zijn niet alleen gericht op het verbeteren van de gezondheid 

van kinderen in de streek, maar ook op het versterken van hun sociale positie. Zo zijn er in 

Togo relatief veel slechthorende kinderen als gevolg van oorontstekingen. Deze kinderen 

moeten naar een speciale school, wat alleen maar kan als er vervoer aanwezig is.  

We waren op het moment van het hernieuwde contact met de familie Schat bezig met de 

voorbereiding van de conferentie over inclusie. Het leek een mooie link: kinderen in Togo 

verdienen net als kinderen in Woerden en Steinhagen een kans. Helaas zijn de 



omstandigheden in Togo een stuk minder gunstig en hebben ze nog meer extra hulp nodig. 

Daarom hebben we het vervoer (niet met busjes, maar met motoren) ondersteund. 

 

Kinderhulp Togo ontving een bedrag van € 2250. 

 

Bénin 

Sinds de eerste jaren van ons bestaan ondersteunen we projecten in Bénin, ook in 2016. De 

aanvraag voor een konijnenfokkerij was echter te groot voor onze financiële mogelijkheden. 

Bovendien waren er teveel onduidelijkheden. In overleg met het Burgercomité in Steinhagen 

hebben we voorlopig besloten dat ieder comité de helft van de aanvraag voor zijn rekening 

zou nemen. Op onze gemeenschappelijke vergadering in mei 2017 zullen we over deze 

aanvraag opnieuw bespreken. De familie Kunter (voorzitter en secretaris van het 

Steinhagense comité) hebben de projecten in de afgelopen jaren al twee keer bezocht en 

voelen zich daarmee zeer verbonden.  

 

Benin ontving een bedrag van  

 

Microkredieten 

In 2016 hebben we ons, zoals ook in 2015, door Els Boerhof laten informeren over de 

mogelijkheden van microkredieten. Zij heeft ons de uitgangspunten van de huidige 

oŶtǁikkeliŶgeŶ duidelijk gesĐhetst. Zo is er eeŶ ďeǁegiŶg ǀaŶ ͞Aid to trade͟ gaaŶde, die 
inhoudt dat een min of meer commerciële activiteit niet per se met een gift gefinancierd 

hoeft te worden, maar met een lening. Uiteraard houdt men rekening met de mogelijkheden 

van de ondernemer, maar ook voor de verstrekker van de lening zijn er meerdere 

mogelijkheden. Voor welke  manier men ook kiest, duidelijk is dat de afhankelijkheid van de 

ondernemer ten opzichte van de kredietverlener kleiner wordt, terwijl zijn betrouwbaarheid 

tegenover een plaatselijke bank groter wordt. Overigens blijven bijdragen voor 

gezondheidszorg of onderwijs altijd giften. 

In april 2016 hebben we bij ons bezoek in Steinhagen verslag gedaan van deze 

informatiebijeenkomst. Het doet ons plezier, dat ook onze Duitse partners de mogelijkheden 

van microkredieten willen onderzoeken.  

 

 

Plannen voor de toekomst  

Uiteraard hopen we dat we onze vaste partners ook in 2016 opnieuw kunnen ondersteunen. 

Aan de andere kant hopen we uiteraard dat we ook dat nieuwe partners ons kunnen vinden 

voor ondersteuning. Om dit voor elkaar te krijgen zullen we veel aandacht besteden aan het 

opzetten van een vernieuwde website, die in april 2017 online zal gaan. 

Verder zijn we verheugd, dat oud-burgemeester Hans Schmidt het bestuur als ambassadeur 

zal versterken. 

 

Vergaderingen 

Het Burgercomité is in 2016 zes keer bij elkaar gekomen, daarnaast hebben we in april een 

gezamenlijke vergadering in Steinhagen gehad. Bij dit bezoek hebben we met burgemeester 

Klaus Besser de eerste voorbereidende bespreking gehad voor de conferentie in november. 



In wisselende samenstellingen hebben we vele (soms samen met raadslid Ruud Niewold) 

besprekingen gevoerd met (Woerdense en Steinhagense ambtenaren, conferentie-

deelnemers en andere geïnteresseerden. 

 

 

Bestuur 

In 2016 bestond het bestuur uit: 

 

Marijke Willems  voorzitter en tijdelijk secretaris 

Rumy v.d. Heuvel  penningmeester 

George Becht 

Ulla van der Lit 

Theo Straub 

André Walter 

Hans Schmidt   ambassadeur 

 

 

Jaap van der Does, vanaf de oprichting in 1986 actief in het Burgercomité, heeft het bestuur 

helaas wegens andere drukke bezigheden verlaten. 
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